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از آنتیگا و گاردینی تا هیچ، گزینه های 
خارجی تیم ملی والیبال

کنار شنیده  و  از گوشــه 
فدراســیون  کــه  می شــود 
والیبــال چند گزینه خارجی 
را برای تقویت کادر فنی تیم 

ملی درنظر دارد.
به گزارش فارس، نشست 
فنــی فدراســیون  کمیتــه 
والیبال در محل فدراســیون 
ولیبال با حضور 24 نفر از پیشکسوتان و صاحب نظران والیبال ایران برگزار شد. 
در این نشست مباحث مختلفی در خصوص تیم های ملی جوانان و بزرگسالان 
مورد بحث و بررسی قرار گرفت. تغییر و تقویت کادر فنی تیم ملی بزرگسالان 
از جمله محورهای این نشست بود که در جلسه داورزنی و مرادی رئیس و نایب 

رئیس فدراسیون والیبال به بهروز عطایی ابلاغ شد.
همزمان با پایان این نشســت اســامی اعضای دعوت شده تیم ملی والیبال 
کشــورمان برای تشــکیل اردوی آمادگی برای حضوری مقتدر در رقابت های 
قهرمانی مردان آســیا اعلام شد و اســامی کادر فنی تیم ملی با همان ترکیب 

قبلی اعلام شده بود.
وحید مرادی، نایب رئیس و مشــاور عالی رئیس فدراسیون والیبال در این 
خصوص اظهار داشــت: مطمئناً موضوعاتی که در جلســه کمیته فنی مطرح 
شــد مورد بررســی و تحلیل قرار گرفته و راهکارهای ارائه شده توسط تمامی 
کارشناسان شرکت کننده در جلســه مد نظر قرار خواهد گرفت. از مهمترین 
مواردی که مطرح شد تقویت و تغییر کادر فنی تیم ملی والیبال کشورمان بود 
که با توجه به اینکه فهرســت اسامی کادر فنی بر اساس سنوات قبل بلافاصله 
بعد از جلسه منتشر شد، تنها برای اطلاع از آغاز اردو بوده و پس از بررسی هایی 
که انجام خواهد شــد، تغییراتی به منظور تقویت کادر فنی تیم ملی خواهیم 
داشــت، اما به دلیل محدودیت زمانی تا آغاز رقابت های قهرمانی آســیا، سعی 
کردیم تمرینات را با بازیکنان دعوت شــده آغاز کنیم تا هرچه زودتر تیم ملی 
به شــرایط آمادگی برای حضور در این رقابت ها برســد. بدیهی اســت پس از 
بررســی های لازم کادر فنی جدید تیم ملی با نظر سرمربی تیم ملی انتخاب و 

معرفی خواهند شد.
پس از این موضوعات از گوشه و کنار نام مربیان مختلفی برای تقویت کادر 
فنی مطرح می شــود که باید دید حضور آنها تا چه حدی جدی خواهد بود و 
اینکه آیا عطایی می تواند با این نفرات همکاری کند یا خیر؟ چراکه سابقه نشان 
داده عطایی نتوانسته با مربیان خارجی که خودش هم انتخاب می کند ارتباط 
خوبی بگیرد. توتولو که در آســتانه مسابقات کنار گذاشته شد و پاولِ لهستانی 
هم به نظر می رســد تاکنون بیشــتر جنبه نیمکت پرُ کن را دارد! باید دید که 
آیــا تقویت در کادر فنــی صورت می گیرد یا عطایی همچنان نســبت به این 
موضوعات مقاومت خواهد کرد؟ فدراسیون چند گزینه را به صورت غیررسمی 
مطرح کرده و باید دید یک نفر از آنها انتخاب خواهند شــد یا تیم ملی بدون 

تغییر و تقویت به قهرمانی آسیا می رود.
یکی از نفراتی که نامش بــه صورت جدی برای تقویت کادر فنی تیم ملی 
والیبال مطرح می شود »استفان آنتیگا« است؛ او هم اکنون هدایت تیم والیبال 
بانوان دلورپرس لهستان را برعهده دارد. آنتیگا پیش از این سابقه نشستن روی 
نیمکت تیم های ملی والیبال لهســتان و کانادا را در کارنامه داشت، اما مدتی 
است که در بخش زنان فعالیت می کند. وی در سال 2013  قرارداد 3 ساله ای 
را با تیم ملی والیبال لهســتان به امضا رساند و جایگزین آناستازی شد. آنتیگا 
در اولین دوره مربیگری خود در لیگ جهانی 2014 نتوانســت موفق شــود و 
لهســتان از مرحله گروهی رقابت ها حذف شــد. قهرمانی جهان سال 2014 
دومین گام آنتیگا در ســمت سرمربی تیم ملی لهستان بود، او با اقتدار و فقط 
با یک شکســت تیم خود را به مرحله سوم رساند و با شکست دادن آلمان در 

مرحله نیمه نهایی، فینالیست شد.
آنتیگا در مقابل رزنده قرار گرفت و توانســت شــبی تاریخی را برای مردم 
لهســتان رقم بزند، او توانســت 3 بر یک برزیل را مغلوب کند و جام قهرمانی 
جهان را در هجدهمین دوره بعد از 40 سال به لهستان برگرداند. مدتی بعد و 
به خاطر کسب عنوان پنجمی المپیک 2016 ریو، فردیناندو دجورجی جانشین 
استفان آنتیگا فرانسوی شد. پس از آن آنتیگا در سال 2017 با یک قرارداد 4 
ســاله هدایت تیم ملی کانادا را بر عهده گرفت و در لیگ جهانی ســال 2017 

توانست برای نخستین بار تیم کانادا را صاحب مدال برنز این رقابت ها کند.
دیگر گزینه ای که این روزها نامش در راهروهای فدراسیون به گوش می رسد 
»آندره آ گاردینی« اســت؛ او در ســال 2011 دستیار مربی آندره آناستازی در 
تیم ملی والیبال لهســتان بود. آنها لهستان را به مدال برنز لیگ جهانی 2011 
رســاندند که اولین مدال این کشــور در لیگ جهانی بود. همچنین لهستان با 
هدایت آناســتازی و گاردینی، مدال برنز مســابقات قهرمانی اروپا 2011 را به 
دست آورد. در همان سال تیم آنها در جام جهانی 2011 مدال نقره گرفتند و 
به بازی های المپیک 2012 لندن راه یافتند و تیم ملی لهستان برای اولین بار 

در تاریخ خود 3 مدال را در یک سال به دست آورد.
در اکتبر سال 2013، آناستازی و گاردینی از تیم ملی لهستان برکنار شدند. 
گاردینی در ســال 2014، سرمربی اولیشــتن لهستان شد. در ماه می 2015، 
او قرارداد جدیدی با این باشــگاه امضا کرد. زاکســا، پیاچنزا، یاستربســکی و 
اســکرابلچاتوف از دیگر تیم هایی هستند که گاردینی در این مدت هدایت آنها 
را برعهده داشــته است. گفته می شود فدراســیون والیبال رایزنی خود را چند 
گزینه دیگر را هم آغاز کرده و باید منتظر ماند و دید که در نهایت کدام گزینه 
بــرای تقویت کادر فنی تیم ملی انتخاب خواهد شــد. در حال حاضر محمود 
افشاردوســت و اکبری محمدی )مربی و سرپرست تیم ملی والیبال( از سمت 
خــود کنار رفته اند و به اعتقاد اغلب کارشناســان تغییرات دیگری هم در تیم 
ملی به خصوص در بخش تیم آنالیز باید صورت بگیرد که باید دید عطایی چه 

زمانی این موضوع را می پذیرد.
بیست ودومین دوره رقابت های والیبال قهرمانی مردان آسیا از 2۸ مرداد تا 
چهارم شــهریور به میزبانی شهر ارومیه و با شرکت 1۸ تیم برگزار خواهد شد. 
بهروز عطایی سرمربی تیم ملی والیبال ایران 1۸ بازیکن را به نخستین اردوی 
آماده ســازی این تیم دعوت کرد تا ملی پوشــان تمرینات خود را از صبح روز 
سه شنبه سوم مردادماه برای حضور شایسته در آوردگاه مهم والیبالی قاره کهن 
آغاز کنند. سیدمحمد موسوی، میلاد عبادی پور، مهدی جلوه، امیررضا سرلک، 
محمد ولی زاده، پوریا حســین خانزاده، میثم صالحی، شــهروز همایونفرمنش، 
امیرحســین اسفندیار، مبین نصری، امین اســماعیل نژاد، بردیا سعادت، صابر 
کاظمی، محمدرضا حضرت پور، آرمان صالحی، محمدطاهر وادی، علی رمضانی 
و جــواد کریمــی 1۸ بازیکن دعوتی هســتند که تمرینات خود را در ســالن 
فدراســیون پیگیری می کنند تا 25 روز بعد بهترین ها در مســابقات قهرمانی 

مردان آسیا شرکت کنند.

دوپینگ علی هاشمی مثبت شد
وزنه بردار شــاخص دسته 
10۹ کیلوگــرم ایران به علت 
مثبت شدن تست دوپیگ به 
مدت سه ســال از حضور در 

میادین محروم شد.
 به گزارش ایسنا ، پس از 
مثبت اعلام شدن نمونه خون 
ملی پــوش  »علی هاشــمی« 
وزنه برداری توسط آزمایشگاه مرجع کلن، حکم 3 ساله محرومیت وی صادر شد.

افسران کنترل دوپینگ ایران نادو در تاریخ 15/01/1402 با حضور در محل 
اردوی تیم ملی وزنه برداری اقدام به اخذ نمونه خارج از مســابقه از ملی پوشــان 
وزنه برداری نمودند که پس از بررسی اولیه و تکمیلی آزمایشگاه مرجع وادا، ماده 
ممنوعه »نورآندرسترون« از کلاس ماده ممنوعه S1 در نمونه وی شناسایی و به 

ستاد ملی مبارزه با دوپینگ ایران اعلام گردید.
با عنایــت به اینکه تخلف 1-2 و 2-2 از قوانین ملی مبارزه با دوپینگ ایران 
محرز شد، محرومیتی 4 ساله شامل این وزنه بردار می شود. اما با پذیرش کتبی 
تخلف و عواقب آن توسط ورزشکار به استناد ماده 1-۸-10 قوانین ملی مبارزه با 
دوپینگ ایران، وی از یک سال کاهش محرومیت بهره مند و رای نهایی محرومیت 
»علی هاشــمی« بدون برگزاری مراحل دادرسی و تشکیل جلسه شورای صدور 

رای، توسط ایران نادو صادر گردید.
طبــق رای ایــران نــادو، »علی هاشــمی« از تاریــخ 31/02/1402 لغایت 

30/02/1405 از فعالیت در تمامی حوزه های ورزش محروم می گردد.

گزارش

خبر

در حالی تیم های ایرانی و لیگ ایران درآمدی 
از حــق پخش تلویزیونی ندارنــد که لیگ برتر 
انگلیس به عنــوان معتبرترین لیگ فوتبال در 
جهان درآمدی 600هزار میلیاردی از این بخش 

دارد.
به گزارش ایرنا، پرونده حق پخش تلویزیونی 
فوتبــال دوباره روی میز آمــده و این بار رئیس 
فدراسیون فوتبال هشدار داده است اگر این حق 
فوتبال به باشگاه ها داده نشود، فوتبال باشگاهی 
و ملی کشــورمان برای حضــور در رقابت های 
بین المللی به مشکل می خورند؛ حقی که نزدیک 
سه دهه است فوتبالی ها به دنبال نقد کردن آن 
هستند اما هنوز نتوانســته اند از این درآمد که 
بخش زیادی از درآمدهایی باشگاه های فوتبال 

در دنیا را تشکیل می دهد استفاده کنند.
این بار اما به نظر می رســد به تعویق افتادن 
اجرایی شــدن این قانون، چالش های زیادی را 
برای فوتبــال ایران به وجــود بیاورد.به همین 
خاطــر مهدی تاج هفته گذشــته در مراســم 
قرعه کشی فصل جدید لیگ برتر فوتبال نسبت 
بــه بی تفاوتی دولت و مجلس نســبت به اعاده 
حق فوتبال هشــدار داد و گفت:»امیدوارم این 
آخرین سالی باشــد که ما در لیگ درباره حق 
پخش تلویزیونی صحبت می کنیم زیرا اطلاعاتی 
دارم کــه فکر می کنم در چند ماه آینده، صدور 
مجوز حرفه ای AFC و فیفا، بخش نامه ای ارائه 
خواهــد کرد و ملزم خواهد کرد که در خصوص 
حق پخش یک قــراردادی را ضمیمه اســناد 
خودشان بدهند.« وی ادامه داد: »این مهم است 
و انتظار و خواهش دارم دوستانی که در مجلس 
در حال نوشــتن برنامه هفتم هستند، حتما در 
مطالباتشان این بند را ببینید که اگر نبینند همه 
ما دچار اشکال خواهیم شد و نمی توانیم سهمیه 
در جام باشگاه های آسیا و حتی تیم ملی بگیریم. 
امیدوارم این اتفاق به گونه ای رقم بخورد که نه 
ما متضرر بشــویم و نه صدا و سیما. روندی هم 
انجام دادیم و برنامه منظمی هم پیشنهاد دادیم 
که اگر اجرا شود، هیچ کس متضرر نخواهد شد.

رئیس فدراســیون فوتبال معتقد اســت که 
باید با حق پخش، باشــگاه ها را از زیان ده بودن 
خارج کرد:»ما اگر پولی باشــد هزینه می کنیم، 
امــا فوتبال فقــط هزینه کردن نیســت و باید 
باشــگاه هایمان را از زیان ده بودن خارج کنیم و 
حق پخش تلویزیونی، اسپانســر روی پیراهن، 
درآمد دورزمین، درآمد روز مســابقه و ترانسفر 
بازیکن از اصلی ترین حقوق باشگاه های فوتبال 
اســت که مهمترین آن حق پخش است و اگر 

درآمدزا نباشیم دچار مشکل می شویم.«
حــال در روزهایی که نمایندگان مجلس در 
حال بررسی لایحه برنامه هفتم توسعه هستند، 
مسئولان فدراســیون فوتبال و باشگاه ها انتظار 
دارند پس از چنــد دهه تلاش و پیگیری، حق 

پخش تلویزیونی که بخــش اعظم درآمدهایی 
باشگاهی در فوتبال دنیا را تشکیل می دهد، به 

نتیجه برسد و حق فوتبال ادا شود.
البته فدراسیون فوتبال در چند فصل گذشته 
با توجه به بی تفاوتــی نهادهای تصمیم گیر در 
چند مرحله سعی کرد با راه ندادن دوربین های 
تلویزیون به استادیوم ها، صداوسیما را برای دادن 
حق پخش زیر فشــار بگذارند، ترفندی موقتی 
که البته هیچ گاه به نتیجه نرســید تا همچنان 
باشگاه های فوتبال از دریافت درآمد مسابقاتشان 

از تلویزیون محروم باشند.
صفر بودن درآمد باشــگاه های ایرانی از حق 
پخش تلویزیونی در شــرایطی اســت که این 
مسئله در فوتبال دنیا به عنوان یکی از راه های 
اصلی درآمدزایی باشــگاه ها پذیرفته شده است 

و هر باشــگاه با توجه بــه جایگاه و اعتباری که 
دارد، ســهمی از فروش حق پخش مسابقاتش 
دریافت می کند. حق پخش تلویزیونی لیگ برتر 
انگلیس را به عنوان رقابت هایی که بالاترین رقم 
حق پخش را در بین لیگ  های فوتبال دنیا دارد، 
مورد بررسی قرار گرفت تا اهمیت این فاکتور در 
درآمدزایی باشگاه ها بیشتر از قبل مشخص شود.
به نوشته سایتathletic the انگلیس،حق 
پخش لیگ برتر انگلیس برای یک قرارداد ســه 
ساله برای 2025-2022، رقم 5 میلیارد پوند ) 
300 هزار میلیارد تومان( برای حق پخش داخل 
انگلیس و 5.05 میلیارد پوند )303 هزار میلیارد 
تومان( برای حق پخش بین المللی این مسابقات 
است. در مجموع حق پخش سه ساله لیگ برتر 
انگلیس رقمی بالغ بر 603 هزار میلیارد تومان 

اســت یعنی حق پخش تلویزیونــی لیگ برتر 
انگلیس برای هر فصل 201هزار میلیارد تومان 
اســت. این پرســودترین قراردادی است که در 
فوتبال جهان امضا شده است و فقط لیگ ملی 
فوتبــال آمریکایی )NFL( و لیگ برتر کریکت 
هند )IPL( از نظــر حق پخش، درآمد داخلی 
بیشتری در هر بازی نسبت به لیگ برتر انگلیس 
دارند. درآمد لیگ برتــر انگلیس از حق پخش 
تلویزیونی بر اســاس یک مکانیسم مشخص در 
ســه بخش بین 20 باشــگاه لیگ برتر پخش 
می شــود. طبق اعلام وب سایت لیگ برتر، 50 
درصد به طور مســاوی بین باشــگاه ها تقسیم 
می شود، 25 درصد بر اساس شایستگی و جایگاه 
نهایی که تیم در جدول لیگ، کســب می کند، 
توزیع می شــود و 25درصد هم برای حق اجاره 

ورزشگاه توسط شرکت پخش کننده به تیم ها 
پرداخت می شود. به عنوان نمونه منچسترسیتی 
در فصل 2022-2021 که با قهرمانی این تیم 
به پایان رســید، بیش از 153 میلیون پوند که 
معادل ۹ هــزار و 1۸0 میلیــارد تومان درآمد 

داشته است.
در شرایطی باشــگاه ها درآمدهای نجومی از 
حق پخش تلویزیونی مسابقاتشان دارند که در 
فوتبال ایران این حق صفر ریال اســت و تلاش 
باشگاه ها و فدراسیون برای به نتیجه رسیدن این 
مسئله به نتیجه نرســیده است. حال باید دید 
تلاش دوباره فدراسیون فوتبال با توجه به فشار 
کنفدراســیون فوتبال آسیا ســبب خواهد شد 
باشگاه ها به حق شان برسند یا این بار هم مانند 

گذشته نتیجه ای نخواهد داشت؟

هوادار احساس نگرانی می کند و مقابل در باشگاه تجمع 
می کند، آنوقت کسی در باشگاه نگران نشده که بیاید یک 
ســری به تمرینات بزند و یا حداقل یک تماس خشــک و 

خالی با بازیکنان بگیرد
به گزارش ورزش ســه، استقلال تهران همچنان درگیر 
مشــکلات زیادی اســت و به تازگی تمرینات این تیم به 
اعتصاب کشــیده شده اســت. بازیکنان این تیم که 7 ماه 
اســت هیچ پولی از باشگاه دریافت نکرده اند، بعد از اخطار 
اولیه در پایان مســابقه با آلومینیوم، تمرین روز دوشــنبه 
را تعطیل کردند. این اتفاق زمانی رخ داد که باشــگاه قرار 
بود همان روز مطالبات فصل گذشته را پرداخت کند ولی 
موفق به انجام این کار نشــد. مشکل تعطیلی تمرینات به 
مشکل دیگری به نام جذب بازیکنان جدید اضافه شد تا از 

نظر خیلی ها استقلال در وضعیت قرمز باشد. 
 جواد نکونام ســرمربی آبی ها ابتدا دربــاره این اتفاق 
گفت: »طبیعتا هیچ مربی ای دوست ندارد تمرینات تیمش 
تعطیل شود، آن هم در آســتانه شروع لیگ ولی در عین 

حال نمی توانم به بازیکنان تیمم خرده بگیرم. بازیکنی که 
حدود 7 ماه هیچ دســتمزدی نگرفته، چه انگیزه ای برای 
تمرین و بازی دارد؟ من باید از آنها تشکر کنم که از زمان 
شــروع تمرینات پیش فصل، تمام وجود خود را گذاشتند. 
بعد از شــروع تمرینات توقع بچه ها این بود دستمزدشان 
پرداخت شود ولی از روز اول قول دادند و عملی نشد. بعد 
از تغییــرات مجدد مدیریتی باز هم قول دادند دو هفته ای 
مشــکل حل شود و نشد. بازیکن نجیب استقلال حق دارد 

گلایه کند.«
 او با اشــاره به غیرت بازیکنان اســتقلال، تاکید کرد: 
»هوادار فهیم اســتقلال خوب می داند که بازیکنان بعضی 
تیم ها اول تسویه حساب فصل قبل را گرفتند و بعد تمرین 
کردند. این بچه ها اما با وجود مشــکلاتی که داشــتند به 
خاطر شرایط باشــگاه بدون خواسته ای به تمرینات آمدند 
و کار را شــروع کردند، در حالــی که من خبر دارم بعضی 
بازیکنان جوان چه مشــکلی دارند. برای باشگاه استقلال 
خیلی زشت است که بازیکن آن یواشکی به منزل خودش 

رفت و آمد کند. صاحبخانه این بازیکن را جواب کرده و او 
هم وسایلش را گوشه آپارتمان جمع کرده اما پول ندارد که 
خانه اش را تخلیه کند. این بازیکن می تواند درست تمرین 
کند؟  بازیکنان جوان تر از بزرگ ترها پول قرض می کنند 
و این شــرایط جالب نیست. شما چه کسی را سراغ دارید 
که 7 ماه حقوق نگیرد و باز کار کند؟ به شــرف این بچه ها 

باید درود فرستاد.«
 ســرمربی استقلال با اشــاره به ناراحتی بازیکنان این 
تیم، اضافه کرد: »من می گویم باشــگاه پول ندارد، صاحب 
که دارد؟ حداقــل صادقانه بیایند با بچه ها صحبت و بابت 
بدقولــی پیش آمــده دلجویی کنند. یعنی کســی حتی 
حرف هــای بازیکنان را بعــد از دیدار بــا آلومینیوم اراک 
نشنیده؟ مگر می شود اینقدر بی تفاوت بود؟ چطور می شود 
هوادار احســاس نگرانی می کند و مقابل در باشگاه تجمع 
می کند، آنوقت کســی در باشــگاه نگران نشده که بیاید 
یک سری به تمرینات بزند و یا حداقل یک تماس خشک 
و خالی با بازیکنان بگیرد. متاســفانه اســتقلال را به امان 
خودش رها کرده اند. این بچه ها آن قدر غیرت دارند که با 
جیب خالی هم برای اعتبار استقلال بجنگند همان طور که 
فصل گذشته جنگیدند. این حرف بازیکنان بود که حداقل 
می توانســتند سرتمرین حاضر می شــدند و یک احوالی 
می پرســیدند.«  نکونام درباره شروع لیگ برتر گفت: »ما 
۹ روز دیگر با صنعت نفت آبادان بازی داریم. نه دســتمزد 
بازیکنان فعلی را داده ایم و نه بر اســاس لیست مورد نیاز 
بازیکن خریده ایم. وقتی هم می گوییم تنها هستیم ناراحت 
می شوند. واقعا خودم هم مانده ام. چرا هیچکس در باشگاه 
به هوادار توضیح نمی دهد؟ همه روزه ســکوت گرفته اند. 
حداقــل به هوادار یــک چیزهایی را توضیــح بدهید. در 

استقلال ثانیه و لحظات برایمان مهم است.
نمی شود در اســتقلال وعده فردا را داد. شما هر کاری 

دارید باید همین امروز انجــام بدهید. گوش هوادار هم از 
این حرف ها پر است. مدام می گویند ما برای آواربرداری و 
ریل گذاری آمده ایم، وضعیت خراب است و کشتی باشگاه 
به گل نشسته، بعد که ما دو کلمه حرف می زنیم می گویند 
دارد بذر نا امیدی می کارد! آقایان قطار لیگ راه افتاد، برای 

لیگ بیست و چهارم می خواهید ریل گذاری کنید؟!« 
 سرمربی استقلال با گلایه از بعضی رفتارها، توضیح داد: 
»قرارداد بازیکن افشا می شود، کسی از باشگاه این موضوع 
را محکوم نمی کند. اخبار دروغ در بعضی رسانه های خاص 
منتشــر می شود، باشــگاه واکنشی نشــان نمی دهد. پول 
کــه نمی آورید، حداقل جلوی این کارهــا را بگیرید. مدام 
در حال محکــوم کردن بازیکن و مربی هســتید ولی در 
مقابل جوســازی های بیرونی سکوت کرده اید. فردا چطور 
می خواهید در لیگ حق مان را بگیرید؟ کار شــروع نشده 

وضعیت این است، خدا به آخر و عاقبت مان رحم کند!«
 نکونــام در ادامه گفت: »دغدغه مــن الان نه قرارداد 
خودم اســت نه دســتیارانم، بلکه دغدغه ام حل مشکلات 
بازیکنان فعلی است. بازیکن که نمی گیریم، حداقل به این 
بچه ها بها بدهیم. چند روز به شروع لیگ مانده؟ در بعضی 
پســت ها بازیکن نداریم یا یک بازیکن داریم. خداراشــکر 
طوری برنامه ریزی شــده که ما نباید یک بازیکن مصدوم 
هم بدهیم! من اگر حرفی می زنم برای خودم نیست، برای 
شــان و اعتبار استقلال اســت. چند بار گفته ام، الان هم 
می گویــم، از حق خودم می گذرم ولی از حق اســتقلال و 
هوادران نمی گذرم.«  ســرمربی اســتقلال ضمن اشاره به 
بعضی اتفاقات اخیر، خاطر نشــان کرد: »دوستان گفته اند 
بــا من نمی توانند کار کنند و با اتفاقاتی که رقم می خورد، 
خــودش می گذارد و مــی رود اما من به عشــق هواداران 
اســتقلال می مانم. نه! کسی که قرار است از استقلال فرار 

دهند، من نیستم.«

تیم های مدعی قهرمانــی در ایران به یک چالش جدی 
نقل و انتقالاتی برخورد کرده اند. به گزارش برنا، باشگاه های 
مدعی قهرمانی در لیگ برتر مدت ها است که فعالیت خود 
در بازار نقل و انتقالاتی را آغاز کرده اند و حالا به یک مشکل 
جدی برخورده اند؛ مشــکلی چون کمبود مهاجم باکیفیت 
خارجی در بازار. در حال حاضر یک مشکل جدی در فوتبال 
ایران، کمبود مهاجم باکیفیت داخلی اســت. مساله ای که 

باعث شده تیم های مدعی قهرمانی به سراغ مهاجم خارجی 
بروند. پیشــتر بازیکنان موفق در این پســت چون لوکادیا، 
دیاباته و کی روش اســتنلی در ایران حضور پیدا کرده اند اما 
نکته اینجاســت که در شرایط فعلی هیچ مهاجم باکیفیتی 
خارجی با شــرایط مناسب برای باشــگاه های ایرانی وجود 
ندارد. به همین دلیل هم تیمی چون پرسپولیس که مدت ها 
دنبال یک مهاجم باکیفیت اســت، هنوز گزینه خوبی پیدا 

نکرده. استقلالی ها هم که در این پست دچار مشکل هستند 
هنوز نتوانســتند برای مشــکل خود راه حلی پیدا کنند و 
شنیده می شود دو باشگاه سپاهان و تراکتور هم نتوانستند 

یک گزینه خوب در این پست جذب کنند.
آخرین بازیکنی که در پست مهاجم نوک توسط تیم های  
مدعی قهرمانی جذب شــد پریرا برای پرسپولیس بود که 

بدون عملکردی درخشان از این تیم جدا شد.

معضل حق پخش تلویزیونی فوتبال 

۶۰۰هزار میلیارد در لیگ انگلیس، صفر ریال در لیگ ایران

جواد نکونام:

کسی که قرار است فراری بدهند، من نیستم

اکران جدید فوتبال ایران: در جست و جوی مهاجم باکیفیت

کاپیتان های سابق تیم ملی در فصل نقل و انتقالات بدون 
تیم ماندند. به گزارش برنا، در فاصله ۹ روز مانده به شــروع 
لیگ برتر اکثر تیم ها خریدهای تابستانی خود را انجام داده 
اند و در حال آماده ســازی و اردوی پیش فصل هستند اما 
کاپیتان های ســابق تیم ملی در این فصل از نقل و انتقالات 

هنوز بدون تیم هستند.
مسعود شجاعی

کاپیتان سال های نه چندان دور تیم ملی از جمله اندک 
بازیکنان ایرانی است که سابقه 3 دوره حضور در جام جهانی 
را به عنوان بازیکن در کارنامه دارد. شــجاعی بعد از ورود به 
کشورمان سابقه عضویت در تراکتور را هم به عنوان بازیکن 
و مربی دارد و طی ســه فصل گذشــته با ساکت الهامی در 
تیم های نســاجی مازندران و هوادار به عنوان بازیکن  توپ 

می زد .
شجاعی از جمله ســتاره های بدون تیم در فصل نقل و 
انتقالات است که پیشنهادی از تیم های نیمه بالای جدول 
ندارد. البته شــنیده می شــود که شجاعی ممکن است این 

فصل در سایپا بازی کند.
اشکان دژاگه

اشکان دژاگه در فصول گذشته اکثراً مصدوم بوده است 
و یا معمولاً بدون تیم مانده اســت  در رده باشگاهی شرایط 
خوبی نداشته است. اشکان در تراکتور با مسعود شجاعی هم 
بازی بوده اســت و طی دو فصل گذشته در فولاد خوزستان 

توپ می زد که عملکرد راضی کننده ای نداشت.
دژاگــه با اتمام قراردادش دیگر جایی در فولاد نداشــت 
تا شــرایطی مشابه مسعود شجاعی داشــته باشد. احتمال 
خداحافظی از دنیای فوتبال را هم می شــود برای او پیش 
بینی کرد اما در بهترین حالت ممکن در ادامه نقل و انتقالات 

شاید از تیم های نیمه پایین جدول پیشنهاد دریافت کنند.
وجه مشترک کاپیتان های ســابق تیم ملی که در آخر 
دوران فوتبالــی خود به ســر می برند این اســت که هیچ  
کدامشــان ســابقه بازی در دو تیم پایتخت نشین و رقیب 
سنتی را ندارند و در شرایطی به ته خط رسیدند که پیراهن 

پرسپولیس و استقلال را به تن نکردند.

سرنوشت عجیب کاپیتان های تیم ملی


